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Efterretningssager.

Levnedsmiddelkontrollen i Frederikssund 
fremsender bassinvandsanalyse af 23. maj 
1989 vedr. "Hellas".
Journal nr. 09.01.07K08

Levnedsmiddelkontrollen i Frederikssund 
fremsender badevandsanalyser af 16. maj 
og 30. maj 1989.
Journal nr. 09.01.06K08

Levnedsmiddelkontrollen i Frederikssund 
fremsender spildevandsanalyser vedr. føl
gende renseanlæg:
Hyllingeriis,
Vejleby,
Skibby og 
Østby.
Frederiksborg amt fremsender rapport 
vedr. følgende renseanlæg:
Skibby (2 stk.)
Vejleby (2 stk.)
Østby og 
Hyllingeriis.
Journal nr. 06.03.00K08
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n. Frederiksborg amt har den 13. juni 1989 
fremsendt "Notat vedrørende udpegning 
af miljøfølsomme områder".
Kommentarer eller forslag til ændringer 
skal fremsendes til amtet inden 30. juni 
1989.
Journal nr. 09.04P20

o. Vedrørende forureningsundersøgelse på 
Maglehøjgård losseplads.
Teknisk forvaltning har udfærdiget skri
velse til Frederiksborg amt om at 1. fa
se af undersøgelsen er udført.
Journal nr. 07.03K03

p. Østby renseanlæg
Frederiksborg amt har i skrivelse af 13. 
juni 1989 efter gennemført kontrolbereg
ninger for perioden 1. januar 88 til 31. 
december 88 og på denne baggrund har Fre
deriksborg amts tekniske udvalg beslut
tet at:
- det indskærpes, at driften på Østby 

renseanlæg optimeres, således at krav
værdierne overholdes.

Journal nr. 06.03.00K08

q. Roskilde amtskommune har den 24. maj 
1989 fremsendt rapporten "Roskilde Fjord 
1982-1987". Rapporten beskriver udvik
lingen i belastning, vandkemi, plankton, 
bundvegetation og fiskeri.
Journal nr. 06.05P01
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Fortsat

Vejdirektoratet har fremsendt trafikrap
port 1988 der indeholder en besrkivelse 
af udviklingen i biltrafikken siden 1978 
og giver nogle nøgletal for vejtrafikken 
i 1988.
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initialer-tunx







 ̂g K N I S K U D V A L  G.

Forslag til tillæg til spildevandsplan
j.nr. TF 06.01.03/09.00
Sagen afgøres af byrådet
Miljøplan A/S, har ved
skrivelse af 17. maj 1989 fremsendt for
slag til tillæg til Skibby kommunes spil
devandsplan.
Tillægget skal muliggøre en nedsivning 
af spildevand i Skuldelev Strand-området 
og skal erstatte tidligere planer om klo
akering af samme område.
Efter byrådets godkendelse af forslaget 
skal dette fremlægges til offentlig gen
nemsyn i 8 uger, hvorefter der på bag
grund af eventuelle indsigelser skal ta
ges stilling til endelig vedtagelse. 
Frederiksborg amtsråd skal som tilsyns
myndighed påse at planen er i overensste 
mmelse med en godkendt recipientkvali
tetsplan samt vandindvindings interesser 
og kan inden for en tidsfrist af 16 uger 
anke planen.
Hvis planen ankes af amtet, kan planen 
ikke endeligt godkendes af Skibby kommu
ne, før der er opnået engihed og anken 
dermed bortfalder.
For at undgå yderligere ventetid, foresl
år teknisk forvaltning at forslaget efter 
teknisk udvalgs godkendelse fremsendes 
til amtet.
Forvaltningens indstilling 
Teknisk udvalg fremsender planforslaget 
til Frederiksborg amt og samtidig ansøges 
om en udledningstilladelse til det i pla
nen indeholdte afvandingsanlæg.
Planen fremsendes med anbefaling til by
rådets godkendelse.
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Kloakering, Sønderby by
j.nr. TF06.01.00029
Sagen afgøres i teknisk udvalg
Formanden, Kim Rockhill og teknisk for
valtning har som aftalt været til møde 
med miljøstyrelsen vedrørende den igang
satte opkrævning af kloakbidrag. På mødet 
blev forskellige synspunkter drøftet, mer 
disse drøftelser førte ikke til nogen 
konklusion og efterfølgende er sagen vur
deret i teknisk forvaltning. Teknisk for
valtning er fortsat af den opfattelse, 
at de igangsatte opkrævninger er i over
ensstemmelse med gældende betalingsved
tægt og må fastholde, at denne vedtægt 
er det retslige grundlag for opkrævning
erne .
For at støtte disse argumenter er sagen 
forelagt Miljøplan A/S og
firmaet vil til mødet fremlægge et for
slag til svarskrivelse til miljøstyrelsen 
ligesom vil deltage i mødet.

er tilsagt til kl. 915
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1989
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Kloakbidrag,
j.nr. TF 06.01.00029
Sagen afgøres i økonomiudvalget
Ejeren af matr. nr 11-n Skuldelev by, 
Skuldelev har i skrivelse af 13. juni 
1989 anmodet om en regulering/nedsættelse 
af kloakbidrag for ovennævnte ejendom, 
hvorpå der drives autoværksted. Ejeren 
er endvidere ved at udstykke en boligpar
cel fra ejendommen.

_______________________ 79
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Indstillingsbilag vedlagt.
Forvaltningens indstilling 
Det indstilles, at ejendommen ved udstyk
ning fremover afdrager detailkloakbidrag 
for erhvervsparcellen svarende til en 
udnyttelse på 0,25, det vil sige af
giftspligtigt areal på 584 m^. Den nye 
boligparcel betaler restbidrag kr 7.877 
kontant ved approbation. Beløbet er i 
1989-priser og under forudsætning af at 
udstykningen godkendes inden 31/12-89. 
Hovedkloakbidrag er indbetalt svarende 
til erhvervsparcellen + 2 boliger. Der 
tilbagebetales ikke hovedkloakbidrag, men 
ved eventuel udstykning af boligparcellen 
til 2 opkræves ikke yderliger bidrag til 
hovedkloak og renseanlæg.



T E K N I S K U D V A L G .

Campingpladsen Vellerup Vig, matr. nr. 
1-f, 1—i, 1-g og 1-k Vellerup by, Velle
rup
j. nr. TF G4.14K08
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Sagen afgøres af økonomiudvalget
Statsautoriseret ejendomsmægler

har i skrivelse af 9. juni 1989 
for ejeren af ovennævnte ejendom,

anmodet om en afviklingsordning 
for kloakbidraget. Byrådet besluttede 
på møde den 16. november 1988 at meddele 
en frist til 1. juni 1989 for betaling 
af kloakbidrag, ialt 562.640 kr + moms. 
Der er fremsendt regning.
På begæring af ejendomsmægler afholdes 
et møde den 21. juni 1989 kl. 10.30 på 
teknisk forvaltning. I mødet deltager 
ejendomsmægler, sønner
og deres advokat.
Teknisk forvaltning orienterer om mødet.
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SeSlvkærve j, istandsættelse/udbygning
j.nr. TF 05.01.00P20
Projektet afgøres i teknisk udvalg
Anlægsbevilling afgøres i økonomiudval
get .
Teknisk forvaltning forelægger projekt 
til udbygning af Sølvkærve j med kantsten 
og nødvendige fortovsanlæg.
I tilslutning til istandsættelsen udføres 
hævede kørebanearealer, hvor der forekom
mer tværgående fodgængertrafik ved Sølv
kær I samt indkørslen til skole og bør
nehave m. v. .
Projektet udføres blandt andet som et lec 
i den endelige byggemodning af Sølvkærs 
boligområder, og omfatter sideløbende 
færdiggørelse og udbygning af Rugvænget 
og Havrevænget i ejendomsudvalgets regi. 
Anlægsudgiften vedrørende Sølvkærvej ale
ne er anslået til kr 600.000,-.
I budgettet er der afsat et rådighedsbe
løb på kr 600.000 på konto 232 16 835-01.
Forvaltningens indstilling 
Det foreliggende projekt godkendes. Pro
jektet klargøres for snarlig udbydelse 
i offentlig licitation sammen med projek
terne vedrørende Rugvænget og Havrevænget 
til ibrugtagning inden 1. november 1989. 
Det indstilles til økonomiudvalget at der 
ydes en anlægsbevilling i 1989 på kr 
600.000 på konto 232 16 835-01.

Torsdag _22_. juni.
_1989_
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# Trafiksanering i byerne
j.nr. TF05.13.00G01
Sagen afgøres i teknisk udvalg.
på kontaktudvalgsmødet den 8. juni 1989 
blev en rederøgelse for sagsforløbet af
de mange forslag til trafikdæmpende for- -------- ------ -------- -
anstaltninger forelagt. Kontaktudvalget ____ __________________
tog redegørelsen til efterretning og ved
tog at oversende sagen til teknisk ud
valg.
Bilag fra mødet er vedlagt sagen.
Herudover er der den 13. juni 1989 ind
kommet en ansøgning fra beboerne omkring 
Hellesø som ønsker opsat skilte med fart 
begrænsning på 20 km/timen, ligesom der 
ønskes etableret et passende antal bump 
på vejen. Denne ansøgning behandles sam
men med de øvrige indkomne forslag.
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Trafikdæmpende foranstaltninger
j.nr. 05.13.10G01
Sagen afgøres i teknisk udvalg
på kontaktudvalgsmødet den 8. juni 1989 
besluttedes at en ansøgning fra beboerne 
på Egernvej i skulle behandles
særskilt på næste teknisk udvalgsmøde, 
idet ansøgerne tilkendegiver en vilje til 
finansiering af de ønskede foranstalt
ninger.
Siden har en række beboere i kvarteret 
Syrenvej, Anemonevej, Lupinvej, Bellisvej 
og Violvej fremsendt en lignende ansøg
ning.
Indstillingsbilag vedlagt.

Torsdag 22. juni
1989
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Forvaltningens indstilling 
Teknisk forvaltning udarbejder nødvendigt 
projektmateriale for en godkendelse ved 
politiet og inden arbejdet fysisk igang
sættes bekræftes beboernes tilsagn om be 
taling ud fra et overslag.
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# Hastighedsbegrænsning - Skuldelev strand
j. nr. TF 05.13.12G01
Sagen afgøres i teknisk udvalg
Grundejerforeningen Skuldelev Strand har 
ved skrivelse af 10. maj 1989 ansøgt om 
hastighedsbegrænsning til max 50 km/timer 
på Strandvejen/Strandengen ved Skuldelev 
strand. Ansøgningen er sideløbende sendt 
til politimesteren i Frederikssund og vec 
skrivelse af 5. juni 1989 anbefales det 
ansøgte.
Teknisk forvaltning har endnu ikke sammer 
med politiet vurdert omfanget af nødven
dig skiltning og kan oplyse at der på 
budgettet endnu er ca 14.000 kr. Den sto
re udskiftning af skilte for 1989 er gen
nemført og de 14.000 kr skal dække repa
rationer og udskiftning efter uheld. Tek
nisk forvaltning skønner, at det nødven
dige antal skilte gør et kraftigt indhug 
i det resterende beløb og vil undersøge 
om politiet vil godkende en hastigheds
begrænsning ved opsættelse af et byzone
skilt før Stormgårdsvej og ved Skuldelev 
havn.
Forvaltningens indstilling 
Hastighedsbegrænsningen søges gennemført 
ved opsætning af byzoneskilte og i til
fælde af at dette ikke kan godkendes op
sættes almindelig begrænsningskilte i 
fornødent omfang på Strandvejen.

Torsdag 22. juni
1989
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Ekstraopfyldning af Maglehøjgård lossep- 
lads
journal nr. TF 07.03.008/G01
Sagen afgøres af teknisk udvalg
Naturfredningsnævnet har i brev af 24. 
maj 1989 meddelt afslag på den ansøgte 
ekstraopfyldning på Maglehøjgård losse
plads. Afslaget er begrundet i hensynet 
til "gravhøjens monumentale virkning i 
landskabet".
Naturfredningsnævnets formand,

har den 14. juni 1989 telefon- 
sik kontaktet forvaltningen og meddelt, 
at hun har bemærket, at kommunen har an
ket nævnets afgørelse. I den forbindelse 
ville hun gøre opmærksom på, at nævnet 
i sin afgørelse (side 3 næstsidste af
snit) udtaler, at det ikke kan meddele 
tilladelse til den ansøgte terrænregule
ring i den foreliggende form. Det skal 
forstås således, at hvis kommunen er til 
sinds at fremkomme med et projekt, der 
i højere grad tilgodeser højens monumen
tale virkning i landskabet, ville nævnet 
være indstillet på at gå ind i en for
handling.
Forvaltnignens indstilling 
Anken opretholdes, men Overfredningsnæv
net tilskrives at sætte sagsbehandlingen 
i bero, idet kommuen er i forhandlinger 
med Naturfredningsnævnet om et revideret 
projekt.
Forvaltningen udarbejder et projektfor
slag, hvor størstedelen af ekstraopfyld- 
ningen sker uden for gravhøjens 100-meter 
beskyttelseszone og færdigforhandler det
te med Naturfredningsnævnet.

Torsdag 22. juni
1989
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Kemikalieaffaidsdepoter
j.nr. TF 09.03.05P01
Sagen afgøres af teknisk udvalg
Frederiksborg amt fremsender rapport om
amtets aktiviteter pa kemikalieaffaldsde 
potområdet. Rapporten udgør amtets 
1989-indberetning til miljøstyrelsen i 
henhold til lov nr. 262 af 8. juni 1983 
om kemikalieaffaldsdepoter. Amtet skal 
i samarbejde med kommunerne årligt udsen 
de ajourførte oversigter med prioritering 
over hvilke kemikalieaffaldsdepoter, der 
skal undersøges.
Der er ikke registreret kemikalieaffalds 
depoter i Skibby kommune.
Forvaltningens indstilling 
Udvalget har ikke bemærkninger til rap
porten.

Torsdag 22. juni
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Indsamling af batterier 
j. nr. TF 09.03.00P20 
Sagen afgøres i teknisk udvalg 
Beskæftigelsesudvalget har ved skrivelse
af 23. maj 1989 fremsendt forslag til 
indsamling af brugte batterier på perma
nente indsamlingssteder i Skibby kommune. 
Teknisk forvaltning har i forvejen arbej
det med tanken, og i forbindelse med fær
diggørelsen af det nye kemikaliehus er 
der annonceret og opfordret til afleve
ring af alle former for kemikalieaffald. 
Beskæftigelsesudvalgets forslag skal også 
indgå i det igansatte affaldsplanarbejde, 
hvor der blandt andet skal tages stillinc 
til hvordan husholdningsaffaldet skal 
opdeles og indsamles.
En ordning som foreslået fra beskæftigel
sesudvalget er ønskelig, men der er ikke 
afsat midler til igangsætning i 1989.
Forvaltningens indstilling 
Ordningen igangsættes med virkning fra 
1. janaur 1990 under forudsætning af at 
de nødvendige midler indarbejdes i bud
gettet .
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Fremtidens genbrug 
j.nr. TF09.06G01
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Sagen afgøres i teknisk udvalg
Beskæftigelsesudvalget har ved skrivelse 
af 23. maj 1989 inviteret teknisk udvalg 
til et møde for drøftelse af fremtidens 
genbrug m.m. den 20. juni 1989 kl. 16.00 
på Skibby fritidscenter.
Teknisk forvaltning mener ikke, der p.t. 
er formål for afholdelse af et sådant 
møde men mener det bør afvente til efter 
sommerferien, hvor de første forslag om
kring en affaldsplan vil foreligge.
I øvrigt kan det oplyses at chefgruppen 
i øjeblikket arbejder med et oplæg til 
budgettet, hvor beskæftigelsesudvalgets 
ufgifter til drift af genbrugsordningerne 
i større grad dækkes af renovationsafgif 
ten.
I samme forbindelse har det også været 
vurdert om genbrugsområdet skal flyttes 
til teknisk udvalg, idet det er ret store 
beløb der administreres på dette område.
Forvaltningens indstilling 
Et møde afventer affaldsplanen. / y  .o  f
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l7> Aftapning af CFG (freon)
j.nr. TF 09.06P20
Sagen afgøres i teknisk udvalg
Beskæftigelsesudvalget kar ved skrivelse 
af 23. maj 1989 fremsendt forslag til 
aftapning af CFC-gasser (freon) fra køle 
og fryseskabe. Etableringsudgifter er 
kalkuleret til 50.000,- kr.
Et sådant forslag bør ikke igansættes på 
nuværende tidspunkt, men bør afvente den 
igansatte affaldsplanlægning. Det kan 
endvidere oplyses at teknisk forvaltning 
har modtaget et tilbud fra Helsingør kom 
mune, som tilbyder samtlige kommuner i 
Frederiksborg amt en lignende ordning. 
Udgiften skal betales af de enkelte kom
muner efter medgået tid 198,- kr/time og 
en kørselstakst 2,20 kr/km.
Forvaltningens indstilling 
Forslaget vurderes i forbindelse med af
faldsplanlægningen. Såfremt genbrugscen
tralen har et stort problem formidler 
teknisk forvaltning som et forsøg tømt 
en passende mængde køleskabe (ca 50 stk). 
Der er ikke budgetmæssig dækning, og et 
passende beløb søges indarbejdet i 
1990-budgettet.
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1989

90
Formandens
initialer

kl. 9 100
i udvalgsværelse II.

L / . M léO u U  ¿ ¿ f

18. Eventuelt


